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Chytil se sám!
Ahoj čtenáři, chcete se 

dozvědět mnoho zají-
mavostí? Tak vás zvu 

na malé počtení. Co třeba 
takhle přečíst si rozhovory 
s paní učitelkou Marešovou 
nebo IT expertem Richardem? 
Taky jsme chytili distančního hackera, 
nebo spíš on se chytil sám! O něm čtěte 
článek hned na první straně. Nebo 
chcete vědět, jak to chodí v 6. A? Nebo 
jak vznikalo nové logo školy? Nasbírali 
jsme toho hodně a budeme rádi, když 
vás čtení bude bavit. |                              
                                                       Lili Nguyen Distanční hackerství skončilo!

samozřejmě o soutěž v pravém slova smyslu. 
Přesto jsme ale obdrželi e-mail (otiskujeme 
v přesném znění, i s chybami): „Dobrý den, 
viděl jsem na instagramu vaší soutěž o titul 
distanční hacker 2021. Jelikož nejsem posera 
jak ostatní nemám problém se přiznat tak 
tady jsem. Mějte hezký zbytek dne.“
Jak se brzy ukázalo, mailovou adresu obsahu-
jící konkrétní jméno žáka úmyslně založil jeho 

spolužák s cílem ho zesměšnit 
a poškodit. Tomuto cíli říkejme 
třeba Květoslav (nepřál si být 
jmenován.) Zde platí okřídlené 
přísloví „Kdo jinému jámu kopá, 
sám do ní padá.“ IP adresa totiž 
prozradila vše. Zoufalý čin zhrze-

ného spolužáka otřásl Květoslavem natolik, že 
řekl: „On má zkažený život, tak ho musí kazit 
ostatním lidem. Kdyby to neudělal, pořád 
bych si myslel, že je to ještě normální člověk. 
Ale jak vidím, tak není.“

BUĎTE OPATRNÍ
Co z toho všeho vyplývá? Buďte obezřetní 
a nevěřte všemu, co čtete. Můžete si myslet, 
že vám píše něco ošklivého třeba vaše ka-
marádka, ale může jít o profil, který si někdo 
založil, aby vám ublížil.  
Našemu odhalenému hackerovi, jehož případ 
právě teď řeší vedení školy, přejeme přede-
vším hodně lásky a štěstí. Protože víme, že 
šťastní lidé nemají potřebu škodit ostatním. |

Zástupci vašich tříd v žákovském 
parlamentu evidovali v poslední 
době mnoho stížností na jedince, 
kteří pořád dokola vyhazují ostatní 
z online hodin a vypínají ostatním 

mikrofon. Někdy i učitelům.  
 
ŘEŠENÍ V NĚKOLIKA KROCÍCH 
Parlament je tu od toho, aby se problémy 
snažil řešit, proto jsme 
se pustili do akce. Jednak 
jsme informovali vedení 
školy, jednak jsme zjišťo-
vali, v čem by mohl být 
háček. Velice nám pomohl 
jeden žák, který byl sám 
terčem podobného „hackerství“, a aby se 
mohl účinně bránit, zjistil si pár detailů o na-
stavení v Teams. Ty jsme předali našemu IT 
specialistovi, Richardu Dvořákovi (rozhovor 
s ním najdete na straně 4). Jeho reakce byla 
pozitivní: „Udělal jsem více úprav, mělo by to 
být lepší. Problém je hlavně v tom, že Teams 
nebyl vytvořen na distanční výuku, ale spíše 
pro manažery a střediska firem, kde nikdo 
podobné problémy nepředpokládal.“
 
CHTĚL UBLÍŽIT SPOLUŽÁKOVI
Příběh má i druhou rovinu. Abychom upo-
zornili na daný problém, vyhlásili jsme „sou-
těž“ o titul DISTANČNÍ HACKER. Nikdo z nás 
nepředpokládal, že se někdo přihlásí, nešlo 

NÁSTUPIŠTE

Žákovský parlament řešil slabiny distančního vzdělávání. Trapné 
vyhazování z online schůzek a tlumení mikrofonů jsou už minulostí. 

Originální záložky jsou na světě! 

Už je testují nadšení čtenáři  z 2. B. Na 

záložkách jsou obrázky školy a důmyslná 

motivační hesla.

Šatny na druhém stupni jsou  trochu problém. Proto teď parlamentní výbor pro provoz školy řeší jejich  dispozici. Svoje nápady na zlepšení  posílejte na parlament@zsvrsovicka.cz!

DÁVÁME LAJK Foto: -ab-

„Soutěž“  
o hackerský titul 

dopadla 
nečekaně.



FOTKA MĚSÍCE:         

Z RYCHLÍKU:

Myslí na zvířátka
Děti v družině si poslechly přednášku o ptáč-
cích a pak také naplnily krmítko. │ 

DOBRÝ DEN,  
KONTROLA JÍZDENEK:

Sledujeme, kdo v tom jede 
s námi. V únoru jsme 
kontrolovali Vanesu 
Mrázovou.  
 

Kde nastoupila: 
Do naší školy chodí od první třídy. 

V jakém cestuje voze: Teď chodí do 
7. B, v této třídě je to podle ní celkem dobré. 
Trochu jí vadí na online hodinách, že ostatní 
občas ztlumují nebo vyhazují učitele a ostat-
ní žáky. Ale to by už teď mělo odeznít (čtěte 
na straně 1). 

Jak dává jízdu:  Úkoly celkem zvládá, 
ale je jich prý hodně.

Kam má namířeno: O střední škole 
zatím nepřemýšlela.|                                                       
                                          Kateřina Juránková

Ing. Michaela Marešová vystudovala několik oborů, milu-
je jógu a nevylučuje, že se někdy bude živit jako ekonomka. Co dál o sobě 
prozrazuje? 

Prozradíte, jaké jste měla na 
základce známky? 
Jestli čekáš, že řeknu, že jsem 

byla premiantka třídy, tak nebyla. Do 
šesté třídy jsem měla vyznamenání 
a od sedmé třídy trojku z matematiky. 
Ta mně nikdy moc nešla a nebavila! 
A taky jsme měli „hrozného“ učitele“. 
Tak nějak se to říká, ne? (smích)
 
V devátých třídách učíte 
Ekonomický blok. Asi 
díky tomu, že jste studo-
vala ekonomii, že? 
Nemám jen ekonomic-
kou školu, vystudovala jsem i sociální 
management, pedagogiku, vycho-
vatelství a stále si doplňuji vzdělání. 
Jsem takový věčný student. 

A proč právě tu ekonomku?
Možná proto, že moje rodina podnika-
la v cestovním ruchu a já měla pocit, 
že budu dobrá byznysmenka a půjdu 
v jejich šlépějích.

Proč jste nakonec v jejich šlépějích 
nešla? Co vás táhlo do školství? 

Už od základní školy jsem věděla, že 
budu učitelka. A kdo ví, co bude?! 
Žiji přítomností. Teď jsem spokojená 
a moje práce mě baví a naplňuje. Zá-
roveň jsem hodně cílevědomý člověk, 
který má v hlavě své projekty, o nichž 
ví, že je v budoucnu uskuteční. Ekono-
mická škola mi bude prospěšná.  
 

Učíte raději na prv-
ním, nebo na druhém 
stupni? 
Ráda učím. Je jedno, 
jestli je to první, nebo 
druhý stupeň.  

Pracujete také v družině. Proč? 
Nemáte chuť ze školy utéct hned po 
vyučování?
Jak už jsem říkala, moje práce mě 
baví a naplňuje. Vlastně mi ani nepří-
jde, že jsem v práci. Jediné, čeho je 
na mě někdy moc, je hluk. Ale i s tím 
jsem si poradila, protože miluju jógu 
a meditaci. Během jógové praxe zce-
la vypnu, naladím se sama na sebe 
a načerpám novou energii. |                  
                                   Tamara Macková 
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POKEC 
NA PERÓNĚ:

Žiji přítomností 

         Foto: Kateřina Juránková

Foto: Archiv Michaely Marešové

„Jediné, čeho je  
 na mě někdy moc,  

je hluk.“

   Foto: Lubica Procházková



CO SE DĚJE NA TRATI:
Holky a kluci šijí v družině

OSOBÁK MĚSÍCE:
6. A – ďábelská třída

Na sociálních sítích upoutalo video, kde holky z druhé třídy řádí na 
šicím stroji. Zjistli jsme víc.
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V 6.A byste být nechtěli, protože je to 
peklo, hlavně o přestávkách! Představuji 
si to takhle: Kdysi se Bůh rozhodl, že 
rozdělí třídy na andílky a čerty. V áčku 
budou andílci, v béčku čerti. Bohužel 
jednoho dne se stalo, že nejmocnější 
čert poslal do áčka ďábly, no a ti ďáb-
lové vyhnali skoro všechny andílky. Tím 
pádem jich tam zůstalo málo. (Uups, 
hlavně mě nezabijte.)  
A teď ty dobré věci. Naše třída spolu-
pracuje a pomáhá si. Jsme vlastně tako-
vý tým. Do jiné třídy bych asi nechtěla, 
protože se mi zdá, že je jinak naše třída 
super. Snažíme se, aby nás učitelé měli 
rádi. Hlavně se nechceme ztrapnit. |                                                    
                                             Lili Nguyen

Hvězdami „šicího kroužku“ jsou 
Žofinka a Bělinka z 2. A, které se 
v družině věnují práci na šicím 

stroji. Žofie je spokojená se svými vý-

sledky: „Ušila jsem babičce k naroze-
ninám penál, určitě se jí bude líbit,“ 
plánuje. Běla už vytvořila kabelku, 
kapsičku a dokonce i zástěru: „Teď 
právě na zástěře vyšívám lištičku,“ 
prozrazuje. Několikrát týdně chodí šít 
i kluci, například Ondra (na fotografii 
na straně 4). „Ušil jsem kapsu a ma-
minka řekla, že je to dobrý,“ ujišťuje 
druhák.
Vše má na svědomí Vlada Kopecká, 
učitelka fyziky a světa práce. Staré šicí 
stroje, které objevila ve škole, zavezla 
na seřízení a zařídila sponzorský dar 
od firmy Látky Mráz, z jejichž textilií 
teď děti šijí. „Příští školní rok plánuji 
uspořádat kroužek ručních prací,“ 
líčí učitelka, která léta nadšeně sbírá 
střihy a módní časopisy. |             -ab-

Tento rekordní počet tvůrců se 
zapojil do 
přípravy 11. čísla 
časopisu  
sChOOL. 
Řeč je o pisatelích, 
 korektorkách, graficích... 55
ČÍSLO MĚSÍCE:

Na Mediálním klubu jsme připra-
vovali logo školy. Chtěli jsme do 
něho vnést buď téma nádraží, 
vlaků, kolejí, nebo jsme si říkali, 
že by tam mohla být přímo bu-

dova naší školy. Stáhli jsme nějaké aplikace 
a zkoušeli vlastní návrhy. Řekla jsem svému 
strejdovi Markovi, jestli by nám nepomohl. 
On se totiž podobnou tvorbou zabývá. 
Připravil několik návrhů, my jsme mu řekli 
svůj názor, on se trochu divil, protože si 
myslel, že udělá jedno logo, a to nám bude 
stačit. Jenže my jsme se s jeho nápady 
hned nespokojili. Tak připravil ještě nějaké 
další. My jsme k tomu zase něco řekli – 
a takhle pořád dokola. Nakonec jsme vy-
brali podle nás ten nejlepší návrh. Schválili 
jsme ho pak i na schůzi celého parlamentu. 
Poté jsme ho poslali paní ředitelce a paním 
zástupkyním, které poděkovaly a odsouhla-
sily ho. Takže hurá! Máme nové logo! Další 
dobrá práce je za námi. |           
                                                     Elisabeth Daniel

Škola má logo!
Z desítek variant vzešel vítěz. Jak logo 
vznikalo a kdo se na něm podílel?

KOMENTÁŘ NA KOLEJÍCH: 
Vyšlo dvojčíslo sChOOL. Je obří!

Je to skoro neuvěřitelné, ale máme historicky první 
dvojčíslo sChOOLu. Dlouho očekávaný časopis vyšel na 
začátku února. Má rekordních dvaatřicet stran a je fakt 

dost nabitý. Geniální grafika v propojení se zajímavými člán-
ky. Rozhodně musím doporučit například článek Probudit se 
v roce 1930. Doufám, že se vám bude líbit a dobře číst, ať už 
ve virtuální podobě na webu, či v tištěném vydání. |                                                 
                                                                                       Adam Kabát

Starší sourozenec školních novin NÁSTUPIŠTĚ – náš 
školní časopis sChOOL – se chlubí rekordy. 

V barevném provedení logo ladí se školním 
webem – jak typem písma, tak modrooranžo-
vou barevnou kombinací.

UDÁLOST MĚSÍCE:

   Foto: Lili Nguyen



VÝSLECH V KUPÉ: 

Richard Dvořák

NÁSTUPIŠTĚ  | číslo 6 | školní rok 2020/2021 | vyšlo 26. 2. 2021    
| měsíčník | vydavá: žákovský parlament ZŠ U Vršovického nádraží 
v Praze | tvorba: žáci a žákyně mediální výchovy | kon-
cept a koordinace: Alena Bartošová | korektury: Jana Frojdo-
vá a Věra Adamová  | kontakt: nastupiste@zsvrsovicka.cz | 
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VYPÍSKÁNO:
Výrok měsíce na pokutu:

„Jsem snad nějaká  
Wikipedie, nebo co?“
(jedna žákyně při zkoušení)

JÍZDNÍ ŘÁD na březen
Připravil: Adam Kabát 

2. 3. Den starých věcí |  
6. 3. Den mražených potravin | 

8. 3. Mezinárodní den žen |  
9. 3. Den paniky | 

13. 3. Den klapek na uši | 
14. 3. Den výměny baterií | 

16. 3. Den bez selfie | 
18. 3. Den trapných momentů |  

21. 3. Den vůní, paměti  
a zdvořilosti | 

22. 3. Světový den vody | 
26. 3. Den špenátu | 

30. 3. Den doktorů a tužek |

Bylo hodně náročné připravit školu po 
technické stránce na distanční výuku?
Velmi náročné. Příprava se totiž realizo-
vala v poměrně krátkém čase. Většina 
zaměstnanců neznala práci s programem 
Teams a také nikdo neměl vytvořené účty 
a přiřazené licence. Nicméně povedlo se 
vše dotáhnout do konce a poprat se se 
všemi problémy.

Proč jste vybral právě Teams?
Hlavně z důvodu velké podpory od 
společnosti Microsoft a také z důvodu 
mnoha a mnoha návodů a videí, která pe-
dagogům i žákům mohou 
pomoci, když řeší nějaký 
problém. Také podpora 
ostatních škol je v tomto 
případě velmi obstojná.

Vám osobně se Teams líbí?
Osobně vidím na Teamsech mnoho chyb, 
které by bylo dobré zlepšit, ale nejde za 
to kamenovat Microsoft, jelikož Teams 
byl primárně vyvinut pro komunikaci 
firem a pro management. Nikdo nepo-
čítal s tím, že se Teams bude primárně 
používat pro distanční výuku. Každopád-
ně problémy se postupně řeší a stabilita 

spojení je již také 
na dobré úrovni. Na 
každém softwaru se najdou nějaké chyby, 
takže za mě celkově dobré.

Microsoft systém taky neustále aktuali-
zuje, že?
Ano, neustálé vylepšování od společ-
nosti Microsoft a nové aktualizace nám 
pomohly vyladit i různé problémy, které 
postupně řešíme. Pomohlo to taky mimo 
jiné vyřešit potíže s vyhazováním žáků ze 
schůzek.

Doporučil byste dětem 
profesi IT?
Pokud by někdo chtěl jít 
v mých stopách, byl bych 
rád, ale začátky jsou těžké. 

V čem například?
Není vše jen o IT, ale také o komunikaci 
a spolupráci – jak se zákazníky, tak i s ko-
legy. Je určitě dobré vyrůstat v IT oblasti 
už od dětství. Měl jsem možnost už od 
deseti let chodit s tátou do firem, takže 
jsem v tom uměl  chodit. Začít sám hned 
po škole je těžké, ale platí, že když člověk 
chce, dokáže cokoliv. |                            -ab-

Náš IT specialista Bc. Richard Dvořák mluví  
o úskalích své práce.

JÍZDA PRVNÍ TŘÍDOU

VYKOLEJÍ VÁS!

Foto: -ab-

Foto: Archiv Richarda 
Dvořáka

Ondra boří genderové stereotypy a šije  v družině na šicím stroji!

Satirickou animaci v programu 3D malování  
vytvořila: Kristýna Loudová

„Na každém  
softwaru se najdou 

chyby.“


